1. Name of the module: Word formation and morphology of modern Russian Language (Part I).
2. Сode of the module: СМЗЛ_6_ДВС2.03
3. Type of module: Disciplines of free choice of the student
4. Semester: 5, 6
5. The scope of module: general amount of hours – 180 (ECTS credits - 6) auditorium hours - 88 (lectures - 42, seminars - 40, laboratory classes - 6).
6. Lecturer: Cherevchenko O. M.  – Candidate of Philology, associate professor
7. Results of training: 
In theresul of learning the module student must:
to know:
- morphological structure of language; 
- the definition and characteristics of independent parts of speech; 
- schemes of morphological analysis.
to be able to:
- use theoretical concepts in practice;
- have skills of morphological analysis of words.
8. Method of learning: auditorium work.
9. Necessary preliminary and related modules:
- Introduction to Linguistics. 
- Practicum on Russian language. 
- Phonetics, graphics and lexicology of modern Russian.
10. Content of module:
- The concept about derivation. Methods of derivation. Morphology as part of science. Independent parts of speech: noun, adjective, pronoun, numeral.
11. Recommended literature:
1. Гужва Ф. К. Современный русский язык. –  К., 1978.
2. Современный русский язык: Учебник / Белошапкова В.А. и др. – М., 1978. 
3. Кононенко В.И., Брицин Н.А., Ганич Д.И. Русский язык. – К.: Высшая школа,  1978.
4. Современный русский язык. / Подред В. А. Белошапковой – М.,1989.
5. Современный русский литературный язык / Под ред. П. А. Леканта. – М.: Высшая школа, 1988.
6.Современный русский язык: учебно-методические материалы: Методическое пособие / Сост.: Л.Р. Риднева. – Умань: ПП Жовтий,2011. – 142.
7. Сборник упражнений по современному русскому языку / Р.Н. Попов и др. – М.: Просвещение, 1984.
12. Forms and methods of training: lectures, seminars, independent work.
13. Assessment methods and criteria: 
• Current control (90%): seminars and laboratory, testing, assessment for oral and written assignments and practical exercises, independent work, individual training and research tasks;
• Final control (10%): exam (6 semester).
14. Language of instruction: Russian
